
قطعاً دربی 103 
حساس خواهد بود 
و این حساسیت غیر 
از رقابت سرخابی ها 

به شرایط جدول 
برمی گردد. به این 

ترتیب کاظمی و 
کمک هایش باید 
بدانند روز سختی 

خواهند داشت 
و فرصت هیچ 

اشتباهی نیست 

 zمصاحبه

حسن روشن:

نکونام و خطیر نیاز به کمک دارند

حســن روشــن پیشکســوت اســتقلال دربــاره دیــدار با جــواد نکونــام و علی 
خطیــر گفــت: »بــا وجــود نزدیکی بــه دربی، نکونــام و خطیر بــه ملاقات من 
آمدنــد کــه با آنها گپ و گفتی داشــتم. البته هیچ توصیه ای به آنها نداشــتم 
چــون بــه نظــر هــر دو نفر نیاز به کمک دارنــد. امیدوارم بعــد از دربی بتوانم 
بــه صــورت حضــوری در تمریــن اســتقلال حضــور پیــدا کنــم و جلســه ای با 

نکونام داشــته باشــم.«

مهدی مهدی پور

پنالتی زن استقلال؟

بــا توجــه به اینکه یامگا مصدوم اســت، این ســؤال پیــش می آید پنالتی زن 
استقلال کیست؟ روز گذشته گفته شد قرار است مهدی مهدی پور از این 
پــس برای اســتقلال پنالتی بزنــد، اما هاشمی نســب در کنفرانس خبری به 

ایــن نکته اشــاره کــرد که همان صالح حردانــی پنالتی می زند. 
اما درخواست پیشکسوتان این است که بازیکنان خارجی این مسئولیت 

را تقبل کنند.

جواد نکونام

بی احترامی چندباره به رسانه ها

 بــاز هــم روز گذشــته جــواد نکونــام در نشســت خبــری پیش از بــازی دربی 
شــرکت نکرد تا اصحاب رســانه از ســرمربی اســتقلال گله مند باشند. البته 
وقتــی کــه از هاشمی نســب پرســیدند چــرا نکونام شــرکت نکرده اســت در 
پاســخ گفت: »بهتر اســت بعدها از خودش بپرسید.« اما همین بی توجهی 
نکــو باعــث شــد تا بعضــی از رســانه ها کنفرانس خبــری اســتقلال را تحریم 

کننــد و قطعــاً دوبــاره برای ســرمربی اســتقلال جریمه در نظــر می گیرند.

از کمپ آبی
9استقلال

 zکنفرانس

وحید کاظمی داور 40 ساله قائمشهری 
کـــه در چنـــد دربـــی گذشـــته کاندیدای 
قضـــاوت بـــازی بـــود، ســـرانجام روز 
گذشـــته برای قضاوت بـــازی دربی 103 
انتخاب شـــد تـــا برای نخســـتین بـــار به 
عنوان داور وســـط این بازی حســـاس را 
ســـوت بزند. از چند روز پیش مشخص 
بـــود که این داور شـــمالی قاضی میدان 
اســـت و ایـــران ورزشـــی هـــم که بـــه این 
نکتـــه اشـــاره داشـــت، امـــا تنهـــا یـــک 
دلیل می توانســـت شانس 99 درصدی 
کاظمـــی برای قضـــاوت این دیـــدار را به 
صفـــر برســـاند و آن دلیـــل برمی گشـــت 
بـــه نگرفتن لایســـنس! تا روز دوشـــنبه 
مســـئول ای اف ســـی کـــه بایـــد بـــا تیک 
ســـبز لایســـنس کاظمی و دو داور دیگر 
را تأییـــد می کـــرد ایـــن تیـــک را کنـــار نام 
ســـه داور نـــزده بـــود و بـــه همیـــن دلیل 
حضـــور کاظمـــی در هالـــه ای از ابهـــام 
بـــود، امـــا ســـرانجام روز دوشـــنبه وقتی 
مجـــوز ای اف ســـی صادر شـــد، کاظمی 
بـــدون رقیب در فهرســـت داوران دربی 
قـــرار گرفت و روز گذشـــته نـــام این داور 
بـــه عنـــوان داور وســـط اعـــام شـــد تـــا 
برای نخســـتین بـــار قاضی دربی شـــود. 
البتـــه کاظمی یک بار ســـابقه حضور در 
دربـــی را داشـــت، اما نه به عنـــوان داور 
اصلی. کاظمی ســـه ســـال پیش)ســـال 
99( زمانـــی که رضـــا کرمانشـــاهی بازی 
دربی را ســـوت زد به عنوان داور ذخیره 
در کوبـــل داوری قـــرار گرفـــت تـــا بعد از 
ســـه ســـال بتوانـــد خـــودش داور ایـــن 
بـــازی بزرگ شـــود و از آنجایی که کمیته 
داوران دوســـت داشـــت چهره جدیدی 
ایـــن بـــازی را ســـوت بزند، کاظمـــی را به 

عنـــوان داور انتخـــاب کرد.
 

 کاظمی شبیه ترکی 
قضاوت می کند

هوشنگ نصیر زاده مدیرعامل تراکتور 

را همـــه در ابتدا به عنوان کارشـــناس 
داوری می شـــناختند، نصیـــرزاده کـــه 
خـــودش زمانی داور بـــود و بعدها هم 
بـــه عنـــوان پیشکســـوت، کارشـــناس 
این حرفه شـــد، در خصـــوص داورانی 
کـــه در زمیـــن زیـــاد کارت می دهنـــد 
اینطـــور گفـــت: »داور بازی طـــوری به 
بازیکنـــان کارت می دهـــد، انـــگار قرار 
اســـت آنها را به عروسی دعوت کند.« 
نصیـــرزاده بارهـــا ایـــن مثـــال را بـــرای 
قضـــاوت ترکـــی بـــه کار می بـــرد و حالا 
در زمانـــی که ترکی بازنشســـته شـــده 
اســـت انـــگار وحید کاظمی جـــا پای او 
گذشـــته و در زمیـــن از هیـــچ خطایـــی 
چشم پوشـــی نمی کنـــد بـــه همیـــن 
دلیل اســـت که شـــیوه کاری او شـــبیه 

ترکی اســـت. 
دربـــی قبـــل هـــم مســـئولان کمیتـــه 
داوران بـــه این نکته اشـــاره داشـــتند 
کـــه شـــیوه قضـــاوت کاظمـــی باعـــث 

تنـــش در زمیـــن می شـــود. 
البته چالش بین بیرانوند و کاظمی در 
یکـــی از بازی های پرســـپولیس هم از 
یـــاد مخاطبان فوتبـــال نمی رود و قبل 
از بازی دربی عکـــس برخورد بیرانوند 
و کاظمی در فضای مجازی دســـت به 

دســـت می چرخید. 
کمیتـــه داوران امـــا امیدوار اســـت که 
این داور قائشـــمهری بیشـــتر از شیوه 
مدیریـــت اســـتفاده  کنـــد تـــا اینکه با 
دادن کارت موجـــب تنـــش در طـــول 

بازی شـــود.
  

نخستین قضاوت و نخستین 
تجربه وی ای آر

قبـــل از اینکه وحید کاظمی برای بازی 
دربـــی انتخاب شـــود، کمیتـــه داوران 
تکلیـــف اتـــاق وار را روشـــن کـــرد. در 
ابتـــدا مهســـا قربانـــی داور 34 ســـاله 
برای حضور در اتاق وار انتخاب شـــد، 
چنـــد روز بعـــد تاج نـــام مهنـــاز ذکایی 
را بـــه عنـــوان دومیـــن داور زن معرفی 
کـــرد، امـــا بیســـت و چهـــار ســـاعت از 
ایـــن انتخـــاب نگذشـــته بـــود کـــه بـــه 
دلیـــل پخـــش شـــدن عکـــس ذکایی 
روی ســـکوها در یکـــی از بازی هـــا بـــه 
عنوان هوادار پرســـپولیس باعث شد 

تـــا ایـــن داور از اتاق وار حذف شـــود و 
یـــک داور تاجیکســـتانی جانشـــین او 
شـــود و سرانجام نفر سوم هم موعود 
بنیادی فـــر داور شـــهرکردی بـــود کـــه 
قضاوت دربی 102 را برعهده داشـــت، 
امـــا بعـــد از اینکـــه نـــام موعـــود بـــرای 
حضور در اتاق وار اعام شـــد، باشگاه 
پرســـپولیس به این انتخاب اعتراض 
کرد هرچنـــد که این اعتراض ثمره ای 
نداشـــت و قرار اســـت ســـه داوری که 
ذکر شـــد در اتـــاق وار به داوران داخل 
زمیـــن کمـــک کنند. قطعـــاً دربی 103 
حساس خواهد بود و این حساسیت 

غیـــر از رقابـــت ســـرخابی ها بـــه 
شـــرایط جـــدول برمی گردد. 

بـــه ایـــن ترتیـــب کاظمـــی 
یـــد  با یـــش  و کمک ها
ننـــد روز ســـختی  بدا

شـــت  ا د هنـــد  ا خو
هیـــچ  فرصـــت  و 
اشتباهی نیست. 
با توجـــه به اینکه 
وحید کاظمــــــــی 
نخستیــــــــــــــــــــــن 

ر  د تـــــــــــش  و قضا
ف  د مصـــا بـــی  ر د
لیـــن  و ا بـــا  ه  شـــد
قضــــــــــــــــــــاوت او با 
سیســـتم ویدیویی 
کـــه در ایـــن زمینه 
بی تجربه اســـت، 
شاید بــــــــــــــــــرای 
ایـــن داور گـــران 
تمـــام شـــود. بـــه 
هرحـــال بـــا توجـــه 
بـــه تمـــام نکاتـــی 
که ذکر شـــد، دربی 
103 بـــه غیـــر از داور 
بـــل  بـــا کو تاجیـــک 
تمـــام ایرانـــی برگزار 
می شـــود و بـــرای 
نخســـتین بـــار یـــک 

داور زن رقابت مردان 
را قضـــاوت خواهد کرد 
کـــه از ایـــن لحـــاظ ایـــن 
انتخـــاب منحصـــر بـــه 

فـــردی اســـت.

دربی حاشیه و تنش خواهد داشت

هاشمی  نسب: دعوای خطیر و نکونام زرگری است
 پس از غیبت جواد نکونام در نشست 
خبری پیش از دربی پایتخت، این مهدی 
هاشمی نسب بود که برای پاسخ به 
سؤالات خبرنگاران راهی محل نشست 
خبری شد. هاشمی نسب در ابتدای 
صحبتش به این نکته اشاره کرد که 
دربی حتماً با حاشیه همراه خواهد بود. 
هاشمی نسب در این خصوص گفت: »این 
بازی سه امتیاز بیشتر ندارد اما حساسیت 
و سنتی بودنش باعث شده نگاه ویژه ای 
به آن وجود داشته باشد. به دور از حاشیه 
نخواهد بود و همیشه این بازی جذابیتش 

به همان حاشیه هایی است که وجود دارد 
اما تمرکزمان روی این است که بتوانیم از 
نقاط ضعف حریف استفاده کرده و این 

بازی را با پیروزی به پایان برسانیم.« 
چرا نکونام در نشست های خبری پیش از 
بازی شرکت نمی کند؟ هاشمی نسب در 
پاسخ گفت: »من هم مثل شما نمی دانم 
و مطمئن باشید اگر در جریان بودم حتماً 
به شما اطاع می دادم. بهتر است که 
در نشست های بعدی خودتان از نکونام 
بپرسید چرا شرکت نمی کند.« مربی 
استقال در خصوص غیبت ماشاریپوف 

در تمرینات دو، سه روز اخیر استقال 
گفت: »مشکات همیشه وجود دارد اما 
استقال منسجم بازی می کند. مشکات 
بیشتر برای خارجی هاست که شرایط 
متفاوتی دارند. ما با مدیربرنامه های او 
صحبت کردیم، مشکات حل شد و حالا 
او با آمادگی کامل در تمرین حاضر است 
تا بتواند در دربی به استقال کمک کند.« 
دگی  ما آ در خصوص  هاشمی نسب 
استقال دربی هم گفت: »اگر بحث شما 
فنی است 1۵ هفته نشان می دهد از لحاظ 
فنی آماده هستیم، در مسائل روحی و 

روانی هم تاش می کنیم بازیکنان را به 
آمادگی کامل برسانیم تا از هر حیث آماده 
این جدال سخت باشیم. رقیب ما هم 
تاش می کند در این دیدار برنده باشد، 
شناخت کافی از این تیم داریم. نقاط 
ضعف و قوت این تیم را می شناسیم و آن 
را به بازیکنان منتقل کرده ایم و هدف مان 
این است که در پایان این بازی سه امتیاز 
را به دست آورده و هواداران را خوشحال 

کنیم.« 
مربی استقال در خصوص حواشی به 
وجود آمده برای تیم و اختاف بین سرمربی 

و مدیرعامل گفت: »از کجا می دانید آنها با 
یکدیگر اختاف شدید دارند. شاید جنگ 
زرگری باشد، شاید همه از جریان کامل 
آنها مطلع نباشند. مشکات همیشه 
وجود دارد حتی غیبت دو، سه روزه 
من در تمرینات برای همه عجیب بود 
و من باید مشکات خانوادگی ام را به 
همه توضیح می دادم. من از اختاف 
مدیرعامل و سرمربی و اینکه پشت پرده 
چه می گذرد اطاعی ندارم و هیچ مشکلی 
با استقال از لحاظ مالی نداشته و نخواهم 
داشت.« وی در پاسخ به این پرسش که 

با مصدومیت و غیبت یامگا، پنالتی زن 
اول استقال کیست، گفت: »با توجه 
به اینکه گولسیانی هم در پرسپولیس 
مصدوم است و یامگا هم نیست، از داور 
می خواهیم پنالتی نگیرد )با خنده( اما هر 
بازیکنی که در این بازی اعتماد به نفس 
داشته باشد و بتواند پشت توپ بایستد 
ضربه پنالتی را خواهد زد، با اینکه حردانی 
مقابل مس رفسنجان پنالتی را از دست 
داد اما اگر بخواهد دوباره پنالتی بزند هیچ 
مشکلی ندارد و می تواند این کار مهم را 

انجام دهد.«

رضا حسن زاده: 
استقلال با یک گل 

برنده دربی می شود
رضــا حســن زاده بازیکــن ســابق 
اســتقال در خصوص بازی دربی 
گفــت: »بازیکنان بایــد بدانند اگر 
پرســپولیس را ببرنــد بــا ۶ امتیــاز 
اختــاف صدر نشــین می شــوند و 
به لحاظ انگیزشــی رشد فنی قابل 
توجــه ای شــکل می گیــرد. بــدون 
شک رمز موفقیت در دربی اتحاد 
و همدلی است و این اتفاق باید از 
مدیریت و ســرمربی بــه بازیکنان 
انتقــال داده شــود. رفاقــت و 
همدلــی و اتحــاد تیمــی از شــروط 
موفقیــت اســت و امیــدوارم ایــن 
اتفــاق بــه بهتریــن شــکل ممکــن 
برای استقال رخ داده تا با کسب 
3 امتیــاز از ایــن میــدان ســخت 
خارج شــود.« حسن زاده در پایان 
گفــت: »بــه عنوان یک اســتقالی 
امیــدوارم آبی پوشــان برنــده بازی 
باشــند. اگــر چــه پیش بینــی ایــن 
گونــه بازی هــا کار ســختی اســت 
امــا احســاس می کنم اســتقال با 
نتیجــه یک بر صفر و روی ضربات 
ایســتگاهی و شــروع مجددهــا به 

گل برســد.«
 

یامگا: دربی تهران 
مثل دیدار یونایتد و 

سیتی است
کویــن یامــگا بازیکــن مصــدوم 
اســتقال در خصــوص دربــی 
گفــت: »ایــن مهم تریــن بــازی 
اســت. جو دیوانه واری وجود دارد 
کــه تجربــه کــردن آن باورنکردنــی 
اســت.« یامــگا کــه از ســال 2021 
بــه آبی هــای اســتقال پیوســت و 
در پنــج دربــی بــازی کــرده اســت، 
گفت: »نیمی از ســکوها همه آبی 
و بقیــه قرمــز هســتند. هــواداران 
صدهــا کیلومتر را طــی می کنند تا 
بــه پایتخــت برســند قبــل از اینکه 
شــب را در نزدیکــی اســتادیوم 
بگذراننــد تا صندلی خــود را حفظ 
کننــد. ایــن یــک رقابــت بســیار 
بسیار قوی است، قابل مقایسه با 
رقابت بین باشــگاه های منچستر 

- یونایتــد ســیتی اســت.«

 
اکبرپور: استقلال 

دربی را ببرد، 
قهرمان می شود

علیرضــا اکبرپــور مهاجــم ســابق 
استقال درباره دربی 103 پایتخت 
کــه چهارشــنبه شــب در ورزشــگاه 
آزادی برگــزار خواهــد شــد، گفــت: 
»دربی همیشــه یک بازی متفاوت 
اســت و دو تیــم هرگــز دوســت 
ندارنــد در ایــن بــازی شکســت 
بخورنــد. بــرای مربیــان و بازیکنــان 
در وهلــه اول نباختن مهم اســت و 
همین باعث شــده تا گاهی اوقات 
دربی هــا کم موقعیــت و بی هیجان 
باشد. استقال شرایط خوبی برای 
دربــی دارد و پرســپولیس هــم در 
وضعیت خوبی به ســر می برد. اگر 
اســتقال این بازی را ببرد شــانس 
خیلــی خوبی برای قهرمانی خواهد 
داشــت، ولی فکر می کنم مســاوی 
هــم بــرای اســتقال نتیجــه خوبی 
محســوب می شــود و کمتــر از بــرد 
نیســت.« اکبرپــور در واکنــش بــه 
صحبت هــای جــواد نکونــام بعد از 
بازی برابر اســتقال خوزســتان که 
گفتــه بــود آنهایــی کــه از قهرمانــی 
اســتقال حــرف می زننــد، بــه ایــن 
تیــم خیانت می کننــد، گفت: »من 
ایــن جمله را قبول نــدارم، هر چند 
که معتقدم نکونام از مطرح کردن 
ایــن حرف هــا منظور بدی نداشــته 
اســت. او شــاید می خواهد فشار را 
از روی تیمــش بــردارد تا اســتقال 
بــدون اســترس نتیجــه بگیــرد، 
ولــی همــه اســتقالی ها دوســت 
دارنــد ایــن تیــم قهرمــان شــود. در 
بیــن پیشکســوتان شــاید یکــی، 
دو نفــر وجــود داشــته باشــند کــه 
نمی خواهنــد موفقیــت افــراد را در 
استقال ببینند، ولی بقیه دوست 

دارنــد ایــن تیــم قهرمان شــود.«
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داور قائمشهری که از کارت زیاد استفاده می کند

نخستین قضاوت دربی و نخستین 
تجربه استفاده از سیستم ویدیویی!


